

NO COVER
(1)

NO COVER
(2)



**RESOLUTIONS AND DECISIONS
OF THE SECURITY COUNCIL
1952**

SECURITY COUNCIL

OFFICIAL RECORDS : SEVENTH YEAR

**RÉSOLUTIONS ET DÉCISIONS
DU CONSEIL DE SÉCURITÉ
1952**

CONSEIL DE SÉCURITÉ

PROCÈS-VERBAUX OFFICIELS : SEPTIÈME ANNÉE

UNITED NATIONS / NATIONS UNIES

New York, 1965

NOTE

The *Resolutions and Decisions of the Security Council* are published on a yearly basis. The present volume contains the resolutions adopted and the decisions taken by the Council during the year 1952 on substantive questions, as well as decisions on some of the more important procedural matters. The resolutions and decisions are set out under general headings indicating the questions under consideration, which have themselves been divided into two parts. In each part the questions are arranged according to the date on which they were first taken up by the Council in the year under review, and under each question the resolutions and decisions appear in chronological order.

The decisions of the Council concerning its agenda will be found under the heading "Items included in the agenda of the Security Council in 1952 for the first time".

The resolutions are numbered in the order of their adoption. The document symbol which appears in square brackets under the title of the resolution is the symbol that was used to identify the text before the adoption, in 1964, of the system of numbering used in the present volume, which has been applied retroactively to the resolutions adopted earlier by the Council. Each resolution is followed by the result of the vote. Decisions are usually taken without vote, but in cases where a vote has been recorded, it is given immediately following the decision.

* * *

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

Check lists of Security Council documents (symbol S/...) will be found : for the years 1946 to 1949, inclusive, in *Check List of United Nations Documents, part 2, No. 1* (United Nations publication, Sales No. : 53.I.3); for 1950 and subsequent years, in the *Supplements to the Official Records of the Security Council*.

Les *Résolutions et décisions du Conseil de sécurité* sont publiées par année. Le présent recueil contient les résolutions adoptées et les décisions prises par le Conseil en 1952 au sujet des questions de fond, ainsi que les décisions que le Conseil a prises touchant certaines des plus importantes questions de procédure. Les résolutions et décisions figurent sous un titre général désignant la question dont il s'agit. Les questions sont divisées en deux parties et, dans chacune de ces parties, elles sont classées d'après la date à laquelle le Conseil les a examinées pour la première fois au cours de l'année : sous chaque question, les résolutions et décisions figurent dans l'ordre chronologique.

Les décisions du Conseil relatives à son ordre du jour sont indiquées à la rubrique « Questions inscrites à l'ordre du jour du Conseil de sécurité en 1952 pour la première fois ».

Les résolutions sont numérotées dans l'ordre de leur adoption. La cote qui figure entre crochets sous le titre d'une résolution est celle qui servait à désigner le texte en question avant l'adoption, en 1964, du système de numérotage utilisé dans le présent recueil et qui a été appliqué rétroactivement aux résolutions antérieures du Conseil. On a fait suivre le texte des résolutions des résultats du vote. En règle générale, les décisions ne sont pas mises aux voix, mais, dans les cas où il y a eu vote, les résultats sont donnés immédiatement après le texte de la décision.

* * *

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

On trouvera un répertoire des documents du Conseil de sécurité (cotes S/...) pour les années 1946 à 1949 dans *Check List of United Nations Documents, part 2, No. 1* (publication des Nations Unies, numéro de vente: 53.I.3) et, pour 1950 et les années suivantes, dans les *Suppléments aux Procès-verbaux* [ou, à partir de 1954, *Documents*] officiels du Conseil de sécurité.

S/INF/7/Rev.1

TABLE OF CONTENTS

	<i>Page</i>
Membership of the Security Council in 1952	iv
Resolutions adopted and decisions taken by the Security Council in 1952	
<i>Part I. Questions considered by the Security Council under its responsibility for the maintenance of international peace and security</i>	
The India-Pakistan question	1
<i>Part II. Other matters considered by the Security Council</i>	
Armaments: regulation and reduction	3
Admission of new Members to the United Nations	3
Items included in the agenda of the Security Council in 1952 for the first time	6
Check list of resolutions adopted by the Security Council in 1952	8

TABLE DES MATIÈRES

	<i>Pages</i>
Membres du Conseil de sécurité en 1952	iv
Résolutions adoptées et décisions prises par le Conseil de sécurité en 1952	
<i>Première partie. Questions examinées par le Conseil de sécurité en tant qu'organe responsable du maintien de la paix et de la sécurité internationales</i>	
La question Inde-Pakistan	1
<i>Deuxième partie. Autres questions examinées par le Conseil de sécurité</i>	
Armements: réglementation et réduction	3
Admission de nouveaux Membres à l'Organisation des Nations Unies	3
Questions inscrites à l'ordre du jour du Conseil de sécurité en 1952 pour la première fois	7
Répertoire des résolutions adoptées par le Conseil de sécurité en 1952	9

MEMBERSHIP OF THE SECURITY COUNCIL IN 1952

MEMBRES DU CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1952

In 1952 the membership of the Council was as follows:

Brazil
Chile
China
France
Greece
Netherlands
Pakistan
Turkey
Union of Soviet Socialist Republics
United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland
United States of America

En 1952, les membres du Conseil étaient les suivants:

Brésil
Chili
Chine
Etats-Unis d'Amérique
France
Grèce
Pakistan
Pays-Bas
Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord
Turquie
Union des Républiques socialistes soviétiques

**RESOLUTIONS ADOPTED AND DECISIONS TAKEN
BY THE SECURITY COUNCIL IN 1952**

**RÉSOLUTIONS ADOPTÉES ET DÉCISIONS PRISES
PAR LE CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1952**

*Part I. Questions considered by the Security Council
under its responsibility for the maintenance of
international peace and security*

THE INDIA PAKISTAN QUESTION¹

98 (1952). Resolution of 23 December 1952

[S/2883]

The Security Council,

Recalling its resolution 91 (1951) of 30 March 1951, its decision of 30 April 1951 and its resolution 96 (1951) of 10 November 1951,

Further recalling the provisions of the United Nations Commission for India and Pakistan resolutions of 13 August 1948² and 5 January 1949³ which were accepted by the Governments of India and Pakistan and which provided that the question of the accession of the State of Jammu and Kashmir to India or Pakistan would be decided through the democratic method of a free and impartial plebiscite conducted under the auspices of the United Nations,

Having received the third report, dated 22 April 1952,⁴ and the fourth report, dated 16 September 1952,⁵ of the United Nations Representative for India and Pakistan,

*Première partie. Questions examinées par le Conseil
de sécurité en tant qu'organe responsable du maintien
de la paix et de la sécurité internationales*

LA QUESTION INDE-PAKISTAN¹

98 (1952). Résolution du 23 décembre 1952

[S/2883]

Le Conseil de sécurité,

Rappelant sa résolution 91 (1951) du 30 mars 1951, sa décision du 30 avril 1951 et sa résolution 96 (1951) du 10 novembre 1951,

Rappelant en outre les dispositions qui figurent dans les résolutions de la Commission des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan en date du 13 août 1948² et du 5 janvier 1949³, dispositions qui ont été acceptées par les Gouvernements de l'Inde et du Pakistan et qui prévoient que la question du rattachement de l'Etat de Jammu et Cachemire à l'Inde ou au Pakistan sera réglée par la voie démocratique d'un plébiscite libre et impartial, organisé sous les auspices de l'Organisation des Nations Unies,

Ayant reçu le troisième rapport du représentant des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan, en date du 22 avril 1952⁴, ainsi que son quatrième rapport, en date du 16 septembre 1952⁵,

¹ Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1948, 1949, 1950 and 1951.

² See *Official Records of the Security Council, Third Year, Supplement for November 1948*, document S/1100, para. 75.

³ *Ibid.*, *Fourth Year, Supplement for January 1949*, document S/1196, para. 15.

⁴ *Ibid.*, *Seventh Year, Special Supplement No. 2*, document S/2611 and Corr.1.

⁵ *Ibid.*, document S/2783 and Corr.1.

¹ Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1948, 1949, 1950 et 1951.

² Voir *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, troisième année, Supplément de novembre 1948*, document S/1100, par. 75.

³ *Ibid.*, *quatrième année, Supplément de janvier 1949*, document S/1196, par. 15.

⁴ *Ibid.*, *septième année, Supplément spécial n° 2*, document S/2611 et Corr.1.

⁵ *Ibid.*, document S/2783.

1. *Endorses* the general principles on which the United Nations Representative has sought to bring about agreement between the Governments of India and Pakistan;

2. *Notes with gratification* that the United Nations Representative has reported that the Governments of India and Pakistan have accepted all but two of the paragraphs of his twelve-point proposals;⁶

3. *Notes* that agreement on a plan of demilitarization of the State of Jammu and Kashmir has not been reached because the Governments of India and Pakistan have not agreed on the whole of paragraph 7 of the twelve-point proposals;

4. *Urges* the Governments of India and Pakistan to enter into immediate negotiations under the auspices of the United Nations Representative for India and Pakistan in order to reach agreement on the specific number of forces to remain on each side of the cease-fire line at the end of the period of demilitarization, this number to be between 3,000 and 6,000 armed forces remaining on the Pakistan side of the cease-fire line and between 12,000 and 18,000 armed forces remaining on the India side of the cease-fire line, as suggested by the United Nations Representative in his proposals of 16 July 1952,⁶ such specific numbers to be arrived at bearing in mind the principles or criteria contained in paragraph 7 of the United Nations Representative's proposal of 4 September 1952;⁷

5. *Records its gratitude* to the United Nations Representative for India and Pakistan for the great efforts which he has made to achieve a settlement and requests him to continue to make his services available to the Governments of India and Pakistan to this end;

6. *Requests* the Governments of India and Pakistan to report to the Security Council not later than thirty days from the date of the adoption of this resolution;

7. *Requests* the United Nations Representative for India and Pakistan to keep the Security Council informed of any progress.

Adopted at the 611th meeting by 9 votes to none, with 1 abstention (Union of Soviet Socialist Republics).⁸

1. *Approuve* les principes généraux sur la base desquels le représentant des Nations Unies s'est efforcé d'aboutir à un accord entre le Gouvernement de l'Inde et celui du Pakistan;

2. *Constate avec satisfaction* que le représentant des Nations Unies a fait savoir que les Gouvernements de l'Inde et du Pakistan avaient accepté l'ensemble de ses douze propositions⁶ à l'exception de deux paragraphes seulement;

3. *Constate* que l'accord ne s'est pas fait sur un plan de démilitarisation de l'Etat de Jammu et Cachemire parce que les Gouvernements de l'Inde et du Pakistan n'avaient pas accepté l'ensemble du paragraphe 7 des douze propositions;

4. *Invite* les Gouvernements de l'Inde et du Pakistan à entamer immédiatement des négociations, sous les auspices du représentant des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan, afin d'aboutir à un accord sur les effectifs précis des forces armées à maintenir des deux côtés de la ligne de suspension d'armes à la fin de la période de démilitarisation, ces effectifs devant être de 3 000 à 6 000 hommes du côté pakistanais de la ligne de suspension d'armes et de 12 000 à 18 000 hommes du côté indien de la ligne de suspension d'armes, conformément à la proposition du représentant des Nations Unies en date du 16 juillet 1952⁶; en fixant ces effectifs, il conviendra de tenir compte des principes et des critères énoncés au paragraphe 7 de la proposition du représentant des Nations Unies en date du 4 septembre 1952⁷;

5. *Exprime sa reconnaissance* au représentant des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan pour les grands efforts qu'il a déployés afin d'aboutir à un règlement et l'invite à demeurer à la disposition des Gouvernements de l'Inde et du Pakistan à cet effet;

6. *Invite* les Gouvernements de l'Inde et du Pakistan à présenter un rapport au Conseil de sécurité dans un délai maximum de 30 jours à compter de la date d'adoption de la présente résolution;

7. *Charge* le représentant des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan de tenir le Conseil de sécurité au courant de l'évolution de la situation.

Adoptée à la 611^e séance par 9 voix contre zéro, avec une abstention (Union des Républiques socialistes soviétiques).⁸

⁶ *Ibid.*, annexe 3.

⁷ *Ibid.*, annexe 8.

⁸ One member (Pakistan) did not participate in the voting.

⁶ *Ibid.*, annexe 3.

⁷ *Ibid.*, annexe 8.

⁸ Un des membres (Pakistan) n'a pas participé au vote.

*Part II. Other matters considered by the
Security Council*

**ARMAMENTS :
REGULATION AND REDUCTION ***

97 (1952). Resolution of 30 January 1952

[S/2506]

The Security Council,

In view of the recommendation contained in paragraph 2 of resolution 502 (VI) adopted on 11 January 1952 by the General Assembly,

Dissolves the Commission for Conventional Armaments.

Adopted at the 571st meeting.¹⁰

**ADMISSION OF NEW MEMBERS
TO THE UNITED NATIONS ¹¹**

Decisions

At its 591st meeting, on 9 July 1952, the Council decided to postpone consideration of the question of the admission of new Members until 2 September 1952.

Adopted by 8 votes to 1 (Union of Soviet Socialist Republics), with 2 abstentions (Chile, Pakistan).

* Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1947, 1949 and 1950.

¹⁰ No details of the vote are given in the record of the meeting.

¹¹ Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1946, 1947, 1948, 1949 and 1950.

*Deuxième partie. Autres questions examinées
par le Conseil de sécurité*

**ARMEMENTS :
RÉGLEMENTATION ET RÉDUCTION ***

97 (1952). Résolution du 30 janvier 1952

[S/2506]

Le Conseil de sécurité,

Vu la recommandation contenue dans le paragraphe 2 de la résolution 502 (VI) adoptée le 11 janvier 1952 par l'Assemblée générale,

Dissout la Commission des armements de type classique.

Adoptée à la 571^e séance ¹⁰.

**ADMISSION DE NOUVEAUX MEMBRES
A L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES ¹¹**

Décisions

A sa 591^e séance, le 9 juillet 1952, le Conseil a décidé de renvoyer au 2 septembre 1952 l'examen de la question de l'admission de nouveaux Membres.

Adoptée par 8 voix contre une (Union des Républiques socialistes soviétiques), avec 2 abstentions (Chili, Pakistan).

* Questions ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1947, 1949 et 1950.

¹⁰ Le compte rendu de la séance ne donne pas de précisions sur le vote.

¹¹ Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1946, 1947, 1948, 1949 et 1950.

At its 599th meeting, on 12 September 1952, the Council decided to consider the application of Libya for membership in the United Nations¹² without referring it to the Committee on the Admission of New Members.

Adopted by 8 votes to 1 (Chile), with 2 abstentions (France, Union of Soviet Socialist Republics).

At the same meeting the Council decided to consider the application of Japan for membership in the United Nations¹³ without referring it to the Committee on the Admission of New Members.

Adopted by 8 votes to 1 (Union of Soviet Socialist Republics), with 2 abstentions (Chile, France).

At the same meeting the Council decided to consider the applications of Viet-Nam,¹⁴ Cambodia¹⁵ and Laos¹⁶ for membership in the United Nations without referring them to the Committee on the Admission of New Members.

Adopted by 8 votes to 1 (Union of Soviet Socialist Republics), with 2 abstentions (Chile, Pakistan).

A sa 599^e séance, le 12 septembre 1952, le Conseil a décidé d'examiner la demande d'admission à l'Organisation des Nations Unies présentée par la Libye¹² sans la renvoyer au Comité d'admission de nouveaux Membres.

Adoptée par 8 voix contre une (Chili), avec 2 abstentions (France, Union des Républiques socialistes soviétiques).

A la même séance, le Conseil a décidé d'examiner la demande d'admission à l'Organisation des Nations Unies présentée par le Japon¹³ sans la renvoyer au Comité d'admission de nouveaux Membres.

Adoptée par 8 voix contre une (Union des Républiques socialistes soviétiques), avec 2 abstentions (Chili, France).

A la même séance, le Conseil a décidé d'examiner les demandes d'admission à l'Organisation des Nations Unies présentées par le Viet-Nam¹⁴, le Cambodge¹⁵ et le Laos¹⁶ sans les renvoyer au Comité d'admission de nouveaux Membres.

Adoptée par 8 voix contre une (Union des Républiques socialistes soviétiques), avec 2 abstentions (Chili, Pakistan).

¹² *Official Records of the Security Council, Seventh Year, Supplement for January, February and March 1952, document S/2467.*

¹³ *Ibid., Supplement for April, May and June 1952, document S/2673.*

¹⁴ *Ibid., Supplement for January, February and March 1952, document S/2446; and ibid., Supplement for July, August and September 1952, document S/2756.*

¹⁵ *Ibid., Supplement for April, May and June 1952, document S/2672.*

¹⁶ *Ibid., Supplement for July, August and September 1952, document S/2706.*

¹² *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, septième année, Supplément de janvier, février et mars 1952, document S/2467/Rev.1.*

¹³ *Ibid., Supplément d'avril, mai et juin 1952, document S/2673.*

¹⁴ *Ibid., Supplément de janvier, février et mars 1952, document S/2446; et ibid., Supplément de juillet, août et septembre 1952, document S/2756.*

¹⁵ *Ibid., Supplément d'avril, mai et juin 1952, document S/2672.*

¹⁶ *Ibid., Supplément de juillet, août et septembre 1952, document S/2706.*

**« Items included in the agenda of the Security Council in 1952
for the first time » appears overleaf**

**Questions inscrites à l'ordre du jour du Conseil de sécurité
en 1952 pour la première fois (*voir page 7*)**

**ITEMS INCLUDED IN THE AGENDA OF THE SECURITY COUNCIL
IN 1952 FOR THE FIRST TIME**

NOTE. The Council's practice is to adopt at each meeting, on the basis of a provisional agenda circulated in advance, the agenda for that particular meeting; the agenda as adopted for each meeting in 1952 will be found in the *Official Records of the Security Council, Seventh Year, 570th to 611th meetings*.

Once an item is included in the agenda it remains thereafter on the list of matters of which the Council is seized, until the Council agrees to its removal. At subsequent meetings an item may appear in its original form or with the addition of such sub-items as the Council may decide to include.

The following chronological list shows the meeting at which the Council decided to include each matter in its agenda for the first time.

<i>Item</i>	<i>Meeting</i>	<i>Date</i>
Question of an appeal to States to accede to and ratify the Geneva Protocol of 1925 for the prohibition of the use of bacterial weapons	577th	18 June 1952
Admission of new Members:		
(a) Adoption of a recommendation to the General Assembly concerning the simultaneous admission to membership in the United Nations of all fourteen States which have applied for such admission;		
(b) Consideration of General Assembly resolution 506 (VI)	577th	18 June 1952
Question of a request for investigation of alleged bacterial warfare	581st	25 June 1952
Admission of new Members:		
(c) New applications for membership (S/2446, ¹⁷ S/2466, ¹⁷ S/2467, ¹⁷ S/2672, ¹⁸ S/2673, ¹⁸ S/2706 ¹⁹)	594th	2 September 1952

¹⁷ See *Official Records of the Security Council, Seventh Year, Supplement for January, February and March 1952*.

¹⁸ *Ibid.*, Supplement for April, May and June 1952.

¹⁹ *Ibid.*, Supplement for July, August and September 1952.

QUESTIONS INSCRITES A L'ORDRE DU JOUR DU CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1952 POUR LA PREMIÈRE FOIS

NOTE. — Le Conseil a pour pratique d'adopter à chaque séance, en se fondant sur un ordre du jour provisoire distribué à l'avance, l'ordre du jour pour la séance; on trouvera l'ordre du jour des séances tenues en 1952 dans les *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, septième année, 570^e à 611^e séances.*

Une fois portée à l'ordre du jour, une question reste inscrite sur la liste des questions dont le Conseil est saisi jusqu'à ce que celui-ci accepte qu'elle en soit rayée. Lors de séances ultérieures, ladite question peut figurer à l'ordre du jour soit sous la forme initialement approuvée, soit avec les nouvelles rubriques que le Conseil aura décidé d'y inclure.

La liste ci-dessous indique, dans l'ordre chronologique, les séances auxquelles le Conseil a décidé d'inscrire une question à l'ordre du jour pour la première fois.

<i>Questions</i>	<i>Séances</i>	<i>Dates</i>
Proposition tendant à inviter les Etats à adhérer au Protocole de Genève de 1925 concernant la prohibition de l'arme bactérienne et à ratifier ledit Protocole	577 ^e	18 juin 1952
Admission de nouveaux Membres:		
a) Adoption d'une recommandation à l'Assemblée générale tendant à l'admission simultanée à l'Organisation des Nations Unies des quatorze Etats qui ont présenté des demandes à cet effet;		
b) Examen de la résolution 506 (VI) de l'Assemblée générale	577 ^e	18 juin 1952
Demande d'enquête au sujet d'un prétendu recours à la guerre bactérienne	581 ^e	25 juin 1952
Admission de nouveaux Membres:		
c) Nouvelles demandes d'admission (S/2446 ¹⁷ ; S/2466 ¹⁷ , S/2467/Rev.1 ¹⁷ , S/2672 ¹⁸ , S/2673 ¹⁸ , S/2706 ¹⁹)	594 ^e	2 septembre 1952

¹⁷ Voir *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, septième année, Supplément de janvier, février et mars 1952.*

¹⁸ *Ibid.*, *Supplément d'avril, mai et juin 1952.*

¹⁹ *Ibid.*, *Supplément de juillet, août et septembre 1952.*

**CHECK LIST OF RESOLUTIONS
ADOPTED BY THE SECURITY COUNCIL IN 1952**

<i>Resolution</i>	<i>Date</i>	<i>Subject</i>	<i>Symbol</i>	<i>Page</i>
97 (1952)	30 January 1952	Armaments: regulation and reduction	S/2506	3
98 (1952)	23 December 1952	The India-Pakistan question	S/2883	1

**RÉPERTOIRE DES RÉOLUTIONS
ADOPTÉES PAR LE CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1952**

<i>Résolutions</i>	<i>Dates</i>	<i>Sujets</i>	<i>Cotes</i>	<i>Pages</i>
97 (1952)	30 janvier 1952	Armements: réglementation et réduction	S/2506	3
98 (1952)	23 décembre 1952	La question Inde-Pakistan	S/2883	1